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REVISTA PRESEI 
 
 

 Guvernul Tudose, reclamat la Bruxelles pentru transferul contribuțiilor de la angajator la angajat. Documentul 
transmis Comisiei Europene 
Confederația Europeană a Sindicatelor (ETUC) solicită intervenția autorităților europene pentru a determina 
Guvernul României să renunțe la intenția sa de a plasa povara contribuțiilor sociale exclusiv asupra angajaților, 
începând cu 1 ianuarie 2018. 
“Suntem șocați de acest plan guvernamental de a transfera întreaga responsabilitate pentru finanțarea sistemului 
de securitate socială către angajați. Aceasta ar adăuga la încălcările deja existente ale convențiilor OIM și ale ONU 
care protejează drepturile de securitate socială,” declară Luca Visentini, secretarul general al ETUC. 
“Modificările intenționate încalcă în mod clar spiritul, textul și jurisprudența a două instrumente europene 
importante: Codul european de securitate socială și Carta socială europeană revizuită. 
România a ratificat Codul european de securitate socială la 9/10/2009 (în vigoare de la 10/10/2010) și trebuie, 
prin urmare, să respecte dispozițiile sale, potrivit cărora costul protecției sociale trebuie suportat în mod colectiv. 
România a ratificat, de asemenea, Carta socială europeană revizuită la data de 07.05.1999. 
Mai mult, jurisprudența Comitetului European pentru Drepturi Sociale este clară în ceea ce privește chestiunile 
legate de finanțarea sistemelor / prestațiilor de securitate socială și stabilește că acestea trebuie finanțate 
colectiv: cu alte cuvinte, finanțat prin contribuțiile angajatorilor și angajaților și/sau de la bugetul de stat.” se 
arată în documentul transmis Comisiei Europene, potrivit realitatea.net. 
Confederația Europeană a Sindicatelor a transmis de asemenea scrisori către premierul României, ministrul 
muncii, președinții celor două camere ale Parlamentului, Președinte în care solicită abandonarea ideii de a forța 
responsabilitatea pentru contribuțiile sociale unilateral asupra lucrătorilor și găsirea unor soluții alternative printr-
un dialog social autentic cu partenerii sociali. 
CNS “Cartel ALFA” desfășoară în această perioadă acțiuni de stradă, împotriva transferului contribuțiilor sociale 
ale angajatorului către angajat și pentru deblocarea negocierilor colective prin modificarea Legii 62/2011 a 
dialogului social. 
Miercuri, 4 octombrie, începând cu ora 11.00 va avea loc un miting în Piața Victoriei. 
(Sursa: Realitatea) 
 

 Ministrul Apărării a făcut ANUNŢUL. Ce se întâmplă cu salariile angajaţilor MAPN 
După un scandal de proporţii, care a dus şi la demisia lui Adrian Ţuţuianu din fruntea ministerului, Mihai Fifora 
făcut un anunţ tranşant. Plata salariilor angajaţilor Ministerului Apărării Naţionale se face la timp, fără niciun fel 
de problemă, a declarat luni ministrul Mihai Fifor, potrivit AGERPRES. 
"Plata salariilor se face la timp, fără niciun fel de problemă. Aţi văzut, luna trecută, toţi colegii noştri şi-au primit la 
timp salariile, toate, aşa cum trebuie ele să fie, fără niciun fel de problemă. La fel se va întâmpla şi luna aceasta, 
nu avem niciun fel de problemă în domeniul plăţii drepturilor", a afirmat Fifor, luni, după ce a participat la 
deschiderea anului de învăţământ la Universitatea Naţională de Apărare "Carol I".  
 
Întrebat de jurnalişti ce anume a generat problematica legată de plata salariilor la MApN înainte de venirea sa la 
conducerea ministerului, Mihai Fifor a spus: "Sincer să fiu nu aş putea să vă răspund la această întrebare, nici nu 
cred că e de datoria mea să o fac. Eu doar vă spun că la ora aceasta nu avem niciun fel de problemă cu plata 
drepturilor salariale pentru colegii noştri". 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Președintele croat: Croația susține activarea regimului Schengen și eliminarea MCV pentru România 
Croația susține activarea regimului Schengen și eliminarea Mecanismului de Cooperare și Verificare (MCV) pentru 
România și Bulgaria, a declarat, luni, președintele croat, Kolinda Grabar-Kitarovic. 
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"Croația susține în mod ferm activarea regimului Schengen pentru România și Bulgaria. Ne încurajează speech-ul 
dl Juncker, care nu demult a fost ferm în acest sens. Și noi sperăm că și Croația va deveni membră în momentul în 
care va îndeplini problemele tehnice pe care România le-a îndeplinit deja. De asemenea, Croația este și pentru 
eliminarea MCV pentru România și Bulgaria, pentru că România a atins nivelul reformelor, reforme care nu mai 
presupun aducerea unor noi criterii adăugate prin care se fac diferențe între membrele Uniunii Europene. (...) 
Este un imperativ pentru statele noastre astfel încât să nu se dezvolte o Europă în două viteze, ci o Europă care se 
gândește la întărirea poziției și la o dezvoltare economică pentru toate statele", a spus președintele Croației, în 
declarația comună cu omologul român, Klaus Iohannis. 
La rândul său, președintele Iohannis a subliniat că și România și Croația doresc să devină țări membre ale spațiului 
Schengen. 
"Ambele țări vor să devină membre Schengen, ambele țări vor ca în continuare să fie la dispoziția noastră fonduri 
structurale, care vor îmbunătăți convergența în cadrul Uniunii. Țările noastre vor fi în același trio de președinție 
pentru Consiliul UE, creând astfel un cadru propice promovării anumitor dosare care sunt importante atât pentru 
România, cât și pentru Croația", a arătat Iohannis. 
El a precizat că discuțiile cu omologul croat au vizat și viitorul UE. 
"Amândoi am fost de părere că o integrare mai profundă și eliminarea diferențelor între diferite state sunt foarte 
importante", a afirmat Iohannis. 
Președintele Croației, Kolinda Grabar-Kitarovic, efectuează până miercuri o vizită de stat în România. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 CCR urmează să se pronunțe asupra posibilului conflict juridic de natură constituțională între Parlament și Ministerul 
Public 
Curtea Constituțională a României (CCR) urmează să decidă marți în cazul cererilor formulate de președinții 
Senatului și Camerei Deputaților, Călin Popescu-Tăriceanu și Liviu Dragnea, în legătură cu un posibil conflict juridic 
de natură constituțională între Parlament, pe de o parte, și Ministerul Public, componentă a autorității 
judecătorești, pe de altă parte. 
Sesizările au fost înaintate CCR pe 13 septembrie și au fost discutate de judecători în ședința din 26 septembrie, 
însă au amânat pentru 3 octombrie luarea unei decizii. 
Șefii celor două Camere ale Parlamentului au precizat că decizia de a sesiza CCR vine ca urmare a refuzului 
procurorului-șef al DNA de a se prezenta în fața Comisiei de anchetă a Parlamentului cu privire la alegerile 
prezidențiale din 2009, a refuzului procurorului general de a lua măsuri împotriva șefului DNA și de a înainta 
comisiei de anchetă o copie a dosarului de urmărire penală nr.213/P/2017 legat de acel scrutin, înregistrat pe 
rolul Secției de urmărire penală și criminalistică din cadrul PÎCCJ. 
Potrivit sesizărilor, nu există niciun motiv pentru care ancheta parlamentară trebuie să înceteze atunci când este 
demarată o anchetă judiciară, fiind vorba despre proceduri cu natură juridică diferită, care se pot exercita în 
paralel și nu se exclud una pe alta. 
Printre persoanele care au fost citate la comisia parlamentară în mai multe rânduri s-a numărat și procurorul-șef 
al DNA, Laura Codruța Kovesi, "care a refuzat să se prezinte, susținând, pe de o parte, că este o problemă 
personală iar, pe de altă parte, că procurorii nu se pot prezenta în fața niciunui organ al statului, invocând, cu rea-
credință, o falsă hotărâre a CSM", se susține în sesizări. 
"În același timp, procurorul general, Augustin Lazăr, nu numai că a refuzat să ia măsuri împotriva procurorului-șef 
al DNA, care a ignorat solicitările comisiei de anchetă, dar, după ce s-a comunicat de către Biroul de Informare și 
Relații Publice al Parchetului General de pe lângă ÎCCJ că dosarul a fost clasat, a refuzat să înainteze, la solicitarea 
comisiei, copii de pe actele aflate în dosarul de urmărire penală, așa cum rezultă din adresa nr. l792/ c/ 2017 din 
14 iulie 2017. Comisia de anchetă a insistat prin mai multe adrese ca procurorul general să înainteze copii de pe 
dosar, să ia măsuri pentru a determina procurorul-șef al DNA să se prezinte la comisie și să răspundă la întrebarea 
'dacă în seara alegerilor a fost sau nu în casa lui Gabriel Oprea'", au menționat președinții celor două Camere ale 
Parlamentului. 

mailto:ujcnslrfratiahd@yahoo.com


                                                       UNIUNEA  JUDEŢEANĂ  C.N.S.L.R  FRAŢIA 
      HUNEDOARA 

                                                330013-Deva , Bd. Mihail Kogalniceanu Nr.4; 

                                            cont IBAN: RO 55 RNCB 0160 0270 7127 0001  BCR  Deva 

                   Tel:  0720020323;   Tel/Fax: 0254 212504 

URL: http:\\www.cnslrfratiahd.ro E-mail: ujcnslrfratiahd@yahoo.com 

Împreună vom fi mai puternici                         

 
Refuzul procurorului general, ca și refuzul procurorului-șef al DNA împiedică realizarea funcției de control 
parlamentar, respectiv îndeplinirea în acest cadru a obiectivelor anchetei parlamentare, încălcând principiul 
colaborării loiale dintre autoritățile publice, consideră Dragnea și Tăriceanu. 
"Neprezentarea unui judecător sau procuror la audierile organizate în comisiile de anchetă, audieri care nu 
privesc activitatea jurisdicțională și refuzul de a se înainta acte întocmite într-un dosar de urmărire penală clasat 
încalcă autoritatea Parlamentului României, organ reprezentativ al poporului, și împiedică desfășurarea activității 
Parlamentului însuși. În același timp, se încalcă principiul loialității care ar trebui să existe între instituțiile și 
autoritățile într-un stat democratic", se mai arată în sesizare. 
(Sursa: Agerpres) 
 
 

 CCR urmează să se pronunțe asupra sesizării PNL și USR privind proiectul de modificare a Legii referendumului 
Curtea Constituțională a României (CCR) urmează să ia o decizie marți în legătură cu obiecția de 
neconstituționalitate formulată de 38 de senatori PNL și USR privind proiectul de modificare a Legii 
referendumului. 
Pe 12 septembrie, președintele PNL, Ludovic Orban, anunța că va ataca la CCR proiectul de modificare a Legii 
referendumului. 
"Din neant a apărut un proiect de lege de modificare a Legii referendumului care a trecut de Parlament, de 
Camera Deputaților în decurs de două zile, cred, sau trei zile. (...) Practic (...), se prevede că proiectul de lege de 
modificare a Constituției (...) nu își mai urmează parcursul obișnuit și, după avizul CCR, Guvernul hotărăște 
organizarea referendumului. Or, nouă ni se pare că există chiar o pronunțare a CCR privitoare la organizarea 
referendumului care spune că intervalul orar de organizare a referendumului nu poate fi stabilit de către Guvern, 
ci trebuie stabilit prin lege. Cred că orice încercare de confiscare a unui astfel de referendum este imorală și s-ar 
putea întoarce împotriva celor care încearcă să confiște politic acest referendum", a afirmat Orban. 
Plenul Camerei Deputaților a adoptat pe 5 septembrie proiectul de modificare și completare a Legii nr. 3/2000 
privind organizarea și desfășurarea referendumului. Proiectul prevede că referendumul de revizuire a Constituției 
trebuie să aibă loc în termen de 30 de zile de la adoptarea de către Parlament a inițiativei de revizuire. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UPDATE DNA a trimis obiecțiile privind raportul întocmit de Inspecția Judiciară 
Direcția Națională Anticorupție a transmis luni obiecțiile asupra raportului întocmit de Inspecția Judiciară în urma 
controlului privind eficiența managerială și modul de îndeplinire a atribuțiilor de către conducerea DNA. 
"Obiecțiunile Direcției Naționale Anticorupție au fost primite luni la Inspecția Judiciară. În continuare, inspectorii 
judiciari urmează să formuleze un răspuns la aceste obiecții, iar raportul, împreună cu obiecțiile, urmează să fie 
transmis până pe 6 octombrie Secției pentru procurori a Consiliului Superior al Magistraturii", a declarat, pentru 
AGERPRES, purtătorul de cuvânt al IJ, Alin Alexandru. 
Pe 26 septembrie, Inspecția Judiciară anunța că a finalizat raportul cu obiecțiuni privind rezultatele controlului la 
Direcția Națională Anticorupție, precizând că acesta a fost transmis DNA pentru a formula obiecții până pe data 
de 2 octombrie. 
În data de 17 iulie, Inspecția Judiciară a început controlul la DNA privind eficiența managerială și modul de 
îndeplinire a atribuțiilor de către conducerea Direcției, verificare ce urma a fi efectuată în perioada 17 iulie — 11 
august. Ulterior, IJ a decis să prelungească verificarea până pe 25 august, având în vedere că volumul de activitate 
real îl depășea pe cel previzionat de inspectori. 
În planul de control se preciza că ar fi urmat să fie efectuate controale privind eficiența managerială și modul de 
îndeplinire a atribuțiilor de către conducerea parchetelor, ce decurg din legi și regulamente, precum și 
respectarea normelor procedurale și regulamentare de către procurori și personalul auxiliar de specialitate de la 
parchetul de pe lângă o curte de apel și parchetele arondate, Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casație și 
Justiție și Direcția Națională Anticorupție — Structura centrală. De asemenea, urmau a fi efectuate controale 
tematice privind verificarea măsurilor luate de către procurori și conducerile parchetelor în vederea soluționării 
dosarelor mai vechi de 5 ani, precum și verificarea măsurilor luate de procurori pentru soluționarea dosarelor mai 
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vechi de 2 ani, inclusiv recuperarea prejudiciilor și aplicarea confiscării extinse, care au ca obiect următoarele 
infracțiuni: evaziune fiscală, spălare de bani, contrabandă, corupție, infracțiuni silvice și contra mediului, conflict 
de interese. 
În plus, IJ anunța verificări și în legătură cu practica parchetelor privind renunțarea la urmărirea penală și modul 
de soluționare a dosarelor mai vechi de 2 ani având ca obiect infracțiuni contra persoanei ca urmare a culpei 
medicale. 
Alte aspecte avute în vedere la controalele de fond ale Inspecției Judiciare ar fi urmat să vizeze verificarea 
organizării și coordonării eficiente a activității, a comportamentului și comunicării, a asumării responsabilităților și 
a aptitudinilor manageriale — repartizarea procurorilor pe sectoare de activitate, repartizarea personalului 
auxiliar de specialitate și a celorlalte categorii de personal, repartizarea echilibrată a lucrărilor, dotarea tehnico-
materială și informatică, condițiile în care procurorii, personalul auxiliar de specialitate și personalul contractual 
își desfășoară activitatea. 
Totodată, potrivit planului, urmau să fie verificate comportamentul și comunicarea cu procurorii, lucrătorii de 
poliție judiciară, specialiștii, personalul auxiliar, personalul contractual, judecătorii, justițiabilii, ceilalți participanți 
la procesul penal și alte instituții; relația cu mass-media, asigurarea accesului la informațiile de interes public din 
cadrul parchetului și transparența actului de conducere; respectarea principiului repartizării pe criterii obiective a 
cauzelor. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Moțiunea simplă pe tema infrastructurii de transport, dezbătută de plenul Camerei Deputaților 
Moțiunea simplă inițiată de PNL și USR pe tema infrastructurii de transport va fi dezbătută marți de plenul 
Camerei Deputaților, urmând ca votul final să fie dat miercuri. 
Liderul deputaților liberali, Raluca Turcan, a anunțat marțea trecută în plenul Camerei depunerea unei moțiuni 
simple, inițiată de PNL și USR, intitulată "Infrastructura de transport a României sub domnia intereselor PSD. 
Deziluzie, demagogie și descurajare". 
"Este o moțiune simplă îndreptată împotriva ministrului transporturilor, Răzvan Cuc, și ca reacție la un 
management defectuos, lipsit de profesionalism, extrem de politizat, care a marcat în Ministerul Transporturilor 
cel puțin două 'recorduri'. Unul este legat de rectificarea bugetară, când aproape o jumătate din fondurile alocate 
Ministerului Transporturilor au fost tăiate. De asemenea, al doilea 'record' este legat de blocarea unor proiecte 
mari de infrastructură, cum sunt autostrada Sibiu — Pitești, autostrada Transilvania sau Târgu Mureș — Iași — 
Ungheni, care sunt compromise și cu termene de finalizate complet depășite", a afirmat Raluca Turcan. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Ziua marilor decizii la BNR pentru creditele românilor 
Azi Consiliul de Administraţie al BNR are şedinţa de politică monetară, în cadrul căreia s-ar putea decide revenirea 
pe creştere a dobânzii-cheie, după mai mulţi ani de scăderi succesive, până la valoarea minimă record de 1,75%. 
Decizia BNR este extrem de dificilă, în contextul în care dobânda ROBOR se află într-o ascensiune puternică în 
ultimele săptămâni, iar Executivul a pus presiune suplimentară pe intervenţia BNR. 
Marți are loc ședința periodică de politică monetară a Consiliului de administrație al BNR, pe fondul creșterii 
dobânzilor, a inflației, dar și a cererii guvernamentale de bani. 
BNR are de decis cum va lupta atât împotriva efectelor inflației, produse de decizia politică, cât și împotriva 
efectelor pe care importurile masive le au asupra cursului de schimb. 
Febra legată de creșterea accelerată a dobânzilor interbancare din ultima perioadă nu reclamă vreo decizie 
dramatică din partea Băncii Naționale (BNR), potrivit analiștilor consultați de cursdeguvernare.ro. 
Presiunea pare să vina, însă, din altă parte-așa cum o arată declarațiile politice publice ale premierului Tudose și 
ale președintelui PSD Liviu Dragnea. 
Responsabilitatea privind problemele create în piață de ultimele decizii guvernamentale, privind absorbția de 
lichidități, ar putea fi transferată de către politicienii arcului guvernamental către banca centrală, după cum au 
lăsat cei doi lideri politici să se înțeleagă. 
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Cei cinci ani de vacanţă ai BNR s-au terminat, scrie şi Ziarul Financiar. Din 2012, din perioada suspendării lui 
Băsescu când tensiunile politice s-au transferat şi pe piaţa valutară şi monetară, dobânzile pe piaţa interbancară 
au scăzut constant. 
În septembrie însă dobânda ROBOR la trei luni, un indicator de dobândă folosit în acordarea de credite, a crescut 
într-o lună cu 70%, iar în ultima săptămână cu nu mai puţin de 45%, ajungând luni, în ultima zi din septembrie, la 
1,70% pe an. 
La creditele Prima Casă, dobânda este de ROBOR la trei luni, plus două puncte procentuale. La creditele de 
consum, dobânda este de 5-7% pe an, plus ROBOR la trei luni, spre exemplu. La cardurile de credit, dobânda este 
de 15-18% pe an, plus ROBOR la trei luni, spre exemplu. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Tudorel Toader îi dă replica lui Klaus Iohannis: Textele de lege nu se negociază 
Tudorel Toader, ministrul Justiţiei, a participat, luni, alături de ambasadorul SUA şi ministrul Educaţiei, la 
deschiderea anului universitar la Universitatea Alexandru Ioan Cuza, unitate la care a fost rector, în prezent fiind 
suspendat. Toader a precizat că legile justiţiei nu se negociază, informează Mediafax. 
"Textele de lege nu se negociază. Iniţiatorul unui act legislativ, indiferent de ierarhie, se raportează la soluţia 
legislativă, la normele de tehnică legislativă şi propune o formulă de redactare, care ajunge în final în Parlament 
unde au loc dezbateri, argumente pro şi contra, modificări, îmbunătăţiri ale soluţiilor propuse de iniţiatori", a 
declarat ministrul Justiţiei. 
Precizarea a venit după ce, vineri, preşedintele României a declarat că prevederile legilor justiţiei trebuie 
discutate din nou cu reprezentanţii sistemului judiciar. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministerul Finanțelor: Titlurile de stat prin trezorerie vor fi emise trimestrial; valoarea unui titlu va fi de 1 leu 
Emisiunile de titluri de stat prin Trezorerie vor fi făcute trimestrial, valoarea unui titlu va fi de 1 leu, iar persoanele 
fizice care le vor cumpăra vor trebui să își deschidă conturi în Trezorerie în acest sens, informează MFP printr-un 
comunicat remis luni AGERPRES. 
"Ministerul Finanțelor Publice reamintește că lansează un nou instrument de datorie publică — alternativă de 
economisire pentru populație. Astfel, programul Tezaur va da posibilitatea tuturor persoanelor fizice interesate să 
achiziționeze titluri de stat direct prin Trezoreria Statului, fără comisioane și cu o dobândă atractivă. Spre 
deosebire de programul Fidelis, emisiunile de titluri de stat prin Trezorerie vor fi emise cu o frecvență trimestrială, 
în baza unor prospecte de emisiune, punându-se astfel la dispoziția persoanelor fizice un instrument de 
economisire de-a lungul unui întreg an. Așadar, orice persoană fizică va avea posibilitatea subscrierii frecvente a 
emisiunilor de titluri de stat pe o paletă mai largă de scadențe. Mai mult, în scopul asigurării facilității accesului 
cât mai larg la aceste emisiuni, valoarea unui titlu de stat va fi de 1 leu, spre deosebire de valoarea de 100 de lei 
aferentă ultimelor titluri de stat emise prin programul Fidelis", se menționează în comunicat. 
Totodată, un alt beneficiu al noului program constă în faptul că, spre deosebire de emisiunile anterioare efectuate 
prin Trezorerie (înainte de anul 2005), aceste titluri de stat vor fi emise într-o formă dematerializată, persoanele 
fizice care vor cumpăra astfel de titluri urmând să își deschidă conturi în Trezorerie în acest sens. 
Prin noul program, titlurile de stat pentru populație vor fi emise prin intermediul unităților operative ale 
Trezoreriei Statului. În același timp, veniturile obținute din deținerea titlurilor emise de statul român, prin 
Ministerul Finanțelor Publice, vor fi neimpozabile, conform actualelor prevederi din Codul Fiscal. Termenii și 
condițiile financiare aferente fiecărei emisiuni vor fi specificate în cadrul prospectelor de emisiune care vor fi 
aprobate prin ordin al ministrului Finanțelor Publice. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 PROTESTE pe lacul Belina: societatea civilă se mobilizează, după apelul lui Klaus Iohannis 
Președintele Klaus Iohannis a cerut societății civile să se mobilizeze în această perioadă dominată de scandalurile 
pe legile justiției, dar și de ”Dosarul Belina”, deschis de către procurorii DNA. 
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În acest context, pe Facebook s-a creat un eveniment prin care se încearcă organizarea unui protest pe Lacul 
Belina, în data de 5 noiembrie. 
”Mergem la Belina! 
 
Liviu Dragnea susține că nu și-a transferat în proprietatea TEL DRUM cu ajutorul miniștrilor Sevil Shaiddeh și 
Rovana Plumb, balta Belina.  
Tot în opinia lui Liviu Dragnea, TEL DRUM nu mai există, așa ca s-au anulat și contractele de închiriere dintre TEL 
DRUM și Consiliul Local Teleorman. În concluzie - balta Belina aparține poporului român. 
Ne-am gândit să vă invităm într-o excursie la balta Belina, proprietatea statului.  
Pentru cei pasionați de sport, avem o sugestie: pentru ca nu este perioada de prohibiție pentru pescuitul la știucă, 
va propunem sa va aduceți undițele, scăunelul și lada de bere. 
Dacă Dragnea și Grindeanu pot, noi de ce n-am putea? Nu suntem parte din popor? 
Mergem la Belina, logistica o stabilim împreună!”, anunță organizatorii protestului. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Liviu Dragnea pune tunurile pe ANRE, după ce prețul energiei a crescut: Văd că sunt foarte 'români' 
Liderul PSD Liviu Dragnea a lansat luni un atac la adresa ANRE, după ce prețul energiei electrice a crescut. 
„Dacă au pierderile astea atât de mari, noi trebuie să le suportăm la factură? Cei de la ANRE văd că sunt foarte 
„români”. Adică, acceptă lucrurile astea foarte ușor și nu știu dacă sunt foarte bine justificate. Comisia de anchetă 
va face lumină în acest caz”, a declarant Liviu Dragnea. 
Camera Deputaţilor şi Senatul au decis, săptămâna trecută, în şedinţă comună, cu 161 voturi ''pentru'' şi 51 
''împotrivă'', constituirea Comisiei parlamentare de anchetă privind activitatea Autorităţii Naţionale de 
Reglementare în Domeniul Energiei (ANRE). 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 O nouă zi LIBERĂ pentru elevi, în această săptămână. Când se vor închide şcolile 
Veşti bune pentru elevi, dar şi pentru profesori. Cu ocazia Zilei Internaţionale a Educaţiei, aceştia vor avea liber 
joi, pe 5 octombrie. Mai exact, în această zi nu se vor desfășura cursuri, însă fiecare unitate de învăţământ 
urmează să decidă dacă elevii vor participa la anumite manifestări specifice, potrivit adevarul.ro. 
Datele de 5 octombrie (Ziua Internaţională a Educaţiei) şi 5 iunie (Ziua Învăţătorului) au fost introduse şi marcate 
distinct în structura anului şcolar, conform unei decizii luate, la 3 iunie 2013, de ministrul Educaţiei Naţionale de la 
acea vreme, Remus Pricopie. 
Conform structurii anului şcolar 2017 – 2018 anunţată de Ministerul Educaţiei Naţionale, unităţile de învăţământ 
şi inspectoratele şcolare vor marca prin manifestări specifice, potrivit planificărilor existente la nivelul fiecărei 
şcoli, Ziua Internaţională a Educaţiei. Ziua de 5 octombrie a fost stabilită de UNESCO drept Ziua Internaţională a 
Educaţiei sau Ziua Internaţională a Profesorului. 
(Sursa: Adevarul) 
 

 UPDATE Iohannis: Vrem să facem Summitul 'Inițiativei celor Trei Mări' mai vizibil; e o inițiativă profund pro-europeană 
Președintele Klaus Iohannis a declarat, luni, că dorește ca Summitul ''Inițiativei celor Trei Mări'' să fie mai vizibil și 
performant, subliniind că acesta este unul profund pro-european. 
"Vrem să facem summitul mai vizibil, mai performant și, în final, să promovăm proiecte comune de substanță. 
Aceste proiecte dorim să le prezentăm, evident, și partenerilor europeni. (...) Această Inițiativă este profund pro-
europeană, în același timp însă această inițiativă subliniază importanța relației transatlantice și aceste două 
mesaje vrem noi doi să le livrăm foarte clar în 2018 ca nu cumva cineva să aibă impresia să această inițiativă nu 
este una europeană. În niciun caz nu ne dorim să se creadă că este una în paralel sau împotriva Bruxelles, nici 
vorbă. Este o inițiativă regională sănătoasă, europeană. (...) Eu cred că este o inițiativă valoroasă și sunt ferm 
hotărât, împreună cu doamna președinte, să ducem această inițiativă mai departe", a spus Iohannis, în declarația 
comună cu omologul său croat, Kolinda Grabar-Kitarovic. 
El a arătat că Summitul ''Inițiativei celor Trei Mări'', inițiat de președintele croat, va avea loc în 2018 în România. 
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"Această inițiativă vine să suplinească abordările existente în domeniul dezvoltării economice regionale și în 
domeniul dezvoltării infrastructurii în regiunea noastră și dacă spun regiunea noastră mă refer la întreaga zonă a 
statelor care au devenit mai recent membre UE și încă au nevoie de impulsuri importante pentru dezvoltare", a 
arătat Iohannis. 
Șeful statului a menționat că există legături "rezonabile spre bune" de infrastructură pe axa Est — Vest, dar că 
acestea lipsesc aproape cu desăvârșire pe axa Nord — Sud. 
"Doamna președinte, fiindcă de data aceasta a venit cu un zbor de linie prin care a dorit să sublinieze importanța 
legăturilor directe, când pleacă de la noi nu există o legătură directă, ci trebuie să treacă prin altă capitală 
europeană mai la Vest. Dacă cineva ar încerca să meargă cu mașina prin Bulgaria până în Polonia ar constata că 
durează foarte mult și este destul de anevoios, același lucru cu trenul, dar și zborurile sunt rare, legăturile pe zona 
digitală sunt ca și inexistente și iată un domeniu foarte important. Energetic, de asemenea, există legături sau 
sunt în construcție pe relația Est — Vest, mai puțin pe relația Nord — Sud și pentru Croația și România o legătură 
între porturile croate și porturile românești atât la Dunăre, cât și la Marea Neagră ar fi extrem de bine-venite", a 
spus Iohannis. 
Președintele Iohannis a afirmat că reuniunea de la București trebuie să înceapă să producă rezultate concrete. 
"Voi propune să încercăm să conturăm o listă scurtă de proiecte de infrastructură fezabile, agreate de toți 
participanții, cu care pe urmă putem să mergem, de exemplu, la Comisia Europeană și să cerem fonduri de 
coeziune, pentru că exact acolo se pot încadra. În același fel, cred că trebuie să dezvoltăm, până când ne întâlnim 
în 2018 la București, niște inițiative destinate viitorului acestui summit, de exemplu, să ne gândim dacă nu ar fi 
oportun ca pentru 2019 — 2020 să invităm și alte state din zonă, poate la început cu statut de observator, după 
care putem să gândim alte formate", a arătat el. 
Iohannis a precizat că în discuțiile cu omologul croat chestiunile importante au fost vecinătatea estică, Moldova, 
Ucraina și că au fost abordate și probleme de securitate și de cooperare pe apărare. 
"Atât pentru doamna președintă, cât și pentru mine, relația transatlantică este valoroasă și dorim împreună să 
accentuăm relația transatlantică, nu trebuie să fie opusă relației europene și acestea trebuie să se completeze în 
mod fericit reciproc", a declarat Iohannis. 
La rândul său, președintele Croației, Kolinda Grabar-Kitarovic, a adăugat că așteptarea cea mai importantă de la 
Summitul ''Inițiativei celor Trei Mări'' este concretizarea ei. Ea a precizat că țara sa a depus o listă de 50 de 
proiecte în valoare de 40 de miliarde de euro. 
"Trebuie să demonstrăm cetățenilor noștri că inițiativa aceasta are ca scop îmbunătățirea standardului de viață al 
cetățenilor și ștergerea diferențelor între standardele din țările noastre și alte state dezvoltate. Noi nu am 
beneficiat de o societate profund democratică și nici de o piață de schimb așa cum au avut alte state în cadrul 
UE", a spus Kolinda Grabar-Kitarovic. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mulți tineri din Diaspora revin în țară la studii, prin programul Erasmus 
Mii de studenți români profită, în fiecare an, de programul Erasmus pentru a studia în străinătate. Sunt atrași de 
bursele generoase și de perspectiva unei cariere de succes. Se întâmplă însă și reversul medaliei: măcinați de 
dorul de țară, tinerii români din diaspora vin să studieze în România. 
Răzvan este unul din zecile de mii de tineri care au părăsit România după ce familiile lor au ales un trai mai bun în 
Occident. Când avea opt ani a lăsat Brașovul natal și s-a mutat în Roma. 
Răzvan a făcut școala și liceul în "Cetatea Eternă". Visa să ajungă un grafician de succes. Așa că s-a înscris la 
Academia de Belle Arte din Roma. Dar dorul de țară l-a urmărit mereu. La vârsta de 23 de ani, când a aflat de 
programul Erasmus prin care studenții pot învăța în altă țară, a ales Universitatea de Artă din București. 
Stimulați de bursele de 400 - 500 de euro, tot mai mulți studenți români din diaspora aleg să învețe în România. 
În timp ce tinerii români din străinătate vor să studieze în țară, mii de colegi de-ai lor din România apelează la 
programul Erasmus pentru a învăța la universitățile de renume din vest. 
Numai anul acesta, peste 4 milioane de studenți europeni au posibilitatea să studieze într-o altă țară prin 
programul Erasmus. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Dedeman a ajuns acționar la operatorul național de energie 
Rețeaua de bricolaj a ajuns să dețină peste 5% din Transelectrica, în urma achiziționării unui pachet de 0,68% din 
titlurile operatorului național. 
Dedeman a cumpărat 0,68% din acțiunile Transelectrica și a ajuns la un pachet de 5,56%, tranzacția fiind realizată 
pe piața secundară, se arată într-un anunț publicat pe site-ul Bursei de Valori București (BVB). 
Anterior, Dedeman, deținută de Dragoș și Adrian Pavăl, deținea peste 3,58 milioane de acțiuni, iar acum a ajuns la 
4,08 milioane. 
O acțiune Transelectrica valora luni, la prânz, 28,75 lei, în creștere cu 0,52% comparativ cu nivelul de la finalul 
săptămânii trecute. De la începutul anului, acțiunile companiei au scăzut cu 2,05%, dar în ultima lună au urcat cu 
2,88%. 
Transelectrica a realizat, în primul semestru din acest an, un profit net de 98 milioane lei, în scădere cu 31%, 
comparativ cu perioada similară din 2016, conform unui raport transmis Bursei de Valori București (BVB). 
Transelectrica este operatorul de transport și de sistem din România care administrează și operează sistemul 
electric de transport și asigură schimburile de electricitate între țările Europei Centrale și de Est. Compania este 
responsabilă pentru transportul energiei electrice, funcționarea sistemului și a pieței, asigurarea siguranței 
Sistemului Electroenergetic National (SEN). De asemenea reprezintă principala legatură dintre cererea și oferta de 
electricitate, echilibrând permanent producția de energie cu cererea. 
(Sursa: Digi 24) 
 
 
 

 UE și NATO inaugurează la Helsinki un nou centru pentru contracararea amenințărilor hibride 
Șefa diplomației europene, Federica Mogherini, și secretarul general al NATO, Jens Stoltenberg, au inaugurat luni 
un nou centru european de securitate la Helsinki, Finlanda, pentru contracararea amenințărilor hibride, 
informează agenția de presă Xinhua. 
Centrul este o inițiativă a guvernului finlandez, susținută de alte 11 națiuni, precum și de NATO și UE, precizează 
Alianța Nord-Atlantică într-un comunicat. 
'Centrul va avea o contribuție importantă la securitatea noastră', a declarat secretarul general al NATO în 
discursul său de inaugurare. 
Stoltenberg a subliniat de asemenea importanța unei cooperări mai strânse dintre NATO și UE. 'Relația noastră nu 
a fost nicicând mai apropiată', a spus el. 
Potrivit lui Stoltenberg, NATO și UE lucrează împreună la un răspuns împotriva provocărilor hibride, la apărarea 
cibernetică, securitatea în Marea Mediterană și în alte domenii. 
Potrivit unui comunicat al diplomației europene, centrul va întări cooperarea dintre UE și NATO, va elabora 
analize la nivel de experți, va dezvolta metodologii și capabilități pentru contracararea provocărilor hibride. 
Mogherini a precizat că UE și NATO au fost invitate să se alăture comitetului director al centrului în calitate de 
observatori. 'Centrul se va concentra în special pe cercetare, training, educație și instrucție', a adăugat ea. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Economistul șef al BCE spune că inflația nu este suficient de mare în pofida creșterii economice 
Revenirea economică din zona euro este una solidă, amplă și rezistentă, dar, cu toate acestea, presiunile 
inflaționiste rămân limitate, a declarat luni economistul șef al Băncii Centrale Europene, Peter Praet, informează 
DPA. 
Potrivit unei estimări preliminare publicate recent de Oficiul european de statistică (Eurostat), rata anuală a 
inflației în zona euro a rămas stabilă în luna septembrie, la 1,5%. 
"Deși rămânem încrezători că evoluția inflației va reveni spre obiectivul nostru pe termen mediu de 2%, realitatea 
arată progrese insuficiente spre o ajustare sustenabilă a traiectoriei inflației spre acest nivel", a declarat Peter 
Praet într-o conferință organizată la Londra. 
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Acesta a subliniat că traiectoria pe care o va urma inflația spre obiectivul pe termen mediu va influența planurile 
BCE cu privire la încheierea programului său de achiziționare de active. Cu toate acestea, condițiile relativ calme 
de pe piețele financiare ar putea încuraja BCE să își extindă programul de achiziții de active pentru o perioadă mai 
lungă, dar cu alocarea unor sume mai mici pentru achizițiile lunare, a apreciat economistul șf al BCE. 
"În perioadele în care condițiile de pe piață sunt mai normale, investitorii ar putea deveni "mai răbdători", cu alt 
cuvinte, mai capabili să evalueze stimulii care pot apărea în urma unui plan de achiziții care urmează să fie pus în 
practică pe o perioadă mai lungă de timp", a spus Praet. 
Deși economistul șef al BCE nu a făcut nicio referire la o posibilă decizie a boardului instituției, volatilitatea de pe 
piețele financiare a fost una redusă, cursul de schimb al monedei euro este în linie cu prognozele BCE, situația de 
pe piețele de obligațiuni este una calmă, iar acțiunile băncilor comerciale au crescut constant în ultimele două 
luni. 
Aceste declarații au fost făcute cu doar câteva săptămâni înainte ca factorii de decizie de la BCE să se întâlnească 
pentru a discuta viitorul programului de achiziționare de active. Oficial, acest program ar urma să se încheie în 
luna decembrie, însă consiliului guvernatorilor va discuta eventuala sa prelungire sau încheiere la reuniunea din 
26 octombrie. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Catalonia: Mii de manifestanți împotriva violenței 
Mii de persoane au defilat luni la Barcelona și în alte orașe ale Cataloniei pentru a denunța violențele polițienești 
și a apăra referendumul de autodeterminare interzis, reprimat duminică în forță de poliția națională, a constat un 
corespondent al agenției France Presse. 
"Cu Franco (dictatorul), asta era regula!", au scandat mii de manifestanți, printre ei mulți studenți, care au defilat 
între unul din campusurile universitare ale orașului și centru. 
Potrivit poliției municipale, numărul celor prezenți la marș a fost de 15.000. La orele prânzului, ei au cântat și au 
dansat în Piața Catalonia, la extremitatea arterei turistice Las Ramblas. 
Fluturând drapele separatiste, ei au purtat pancarte cerând mai multă democrație. 
Duminică, poliția a pătruns cu forța în zeci de secții de votare pentru a confisca urnele și materialul electoral și a 
împiedica referendumul interzis de justiție.  
Pentru a-și face loc printre mulțimea care a încercat să le blocheze accesul, polițiștii au făcut uz de bastoane, 
scuturi și uneori de gloanțe de cauciuc. Scene care au produs un șoc în rândul opiniei publice europene. 
Luni dimineață, patru persoane erau internate în spital, dintre care două în stare gravă, potrivit guvernului 
regional. 
Șeful executivului separatist catalan, Carles Puigdemont, și primarul Barcelonei, Ada Colau, au participat la o 
manifestație reunind mai multe sute de persoane pentru a denunța aceste violențe. 
Proteste au mai fost organizate și în alte orașe, printre care la Girona, la vreo sută de kilometri nord de Barcelona, 
și la Lerida, 160 de kilometri spre vest. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 Las Vegas/atac: Arme, explozivi și muniție descoperite la domiciliul atacatorului (poliția) 
Poliția a descoperit arme de foc, explozivi și mii de gloanțe la domiciliul trăgătorului din Las Vegas, Stephen 
Paddock, care a comis cel mai sângeros atac armat din istoria Statelor Unite, a anunțat luni poliția, scrie AFP. 
Bilanțul s-a înrăutățit la 59 de morți și 527 de răniți, a precizat șeriful orașului Las Vegas, Joseph Lombardo, într-o 
conferință de presă. 
În locuința lui Stephen Paddock, în localitatea Mesquite situată la 120 de kilometri de Las Vegas, anchetatorii au 
găsit "peste 18 arme de foc, explozivi și mai multe mii de gloanțe, precum și aparate electronice pe care le 
studiem în prezent", a declarat el. 
Luni, gruparea jihadistă Statul Islamic a revendicat atacul din Las Vegas, precizând că autorul se convertise la islam 
în urmă cu câteva luni. 
Stephen Paddock, în vârstă de 64 de ani, a deschis focul de armă din camera sa de hotel, aflată la etajul al 32-lea, 
asupra unei mulțimi de peste 22.000 de persoane prezente la un concert. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 MAE: Un cetățean român - rănit în atacul armat de la Las Vegas 
Un cetățean român a fost rănit în atacul armat ce a avut loc duminică, în Las Vegas - Statele Unite ale Americii, 
informează un comunicat al Ministerului Afacerilor Externe (MAE) transmis AGERPRES. 
"Potrivit informațiilor obținute, până la acest moment, printre persoanele rănite în urma atacului a fost 
identificată o persoană de cetățenie română. Aceasta a fost transportată și internată la un spital din regiune 
pentru îngrijiri medicale de specialitate", precizează MAE. 
Potrivit sursei citate, consulul onorific al României la Las Vegas îl va vizita pe cetățeanul român de îndată ce starea 
de sănătate a acestuia va permite acest lucru. 
Consulatul General al României la Los Angeles este în contact permanent cu autoritățile locale și este pregătit să 
acorde asistență consulară, arată MAE. 
''Ministerul Afacerilor Externe reiterează condamnarea tuturor actelor de acest tip și respinge cu tărie violențele, 
indiferent de rațiune și formă de manifestare. Ministrul Teodor Meleșcanu transmite condoleanțe membrilor 
familiilor victimelor, întreaga sa compasiune persoanelor rănite în tragicul eveniment și exprimă solidaritatea cu 
poporul american'', menționează MAE. 
În urma atacului armat ce a avut loc la un festival de muzică country în aer liber, s-au înregistrat cel puțin 50 de 
morți și peste 400 de răniți. 
Potrivit Reuters, o persoană de 64 de ani a deschis focul din camera sa de hotel aflată la etajul al 32-lea asupra 
unei mulțimi de peste 22.000 de persoane prezente la eveniment. 
(Sursa: Agerpres) 
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